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PROTOKÓŁ 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki i Budżetu oraz Komisji Rewizyjnej przy 

Radzie Gminy Korycin w ósmej kadencji, odbytego dnia 22 grudnia 2023 roku (piątek) 

w godzinach 12.00 – 14.00 w siedzibie Urzędu Gminy Korycin,  

przy ulicy Knyszyńskiej 2a 

 

W posiedzeniu udział wzięło 6 członków Komisji Gospodarki i Budżetu w osobach: 

1. Pan Jerzy Burak – Przewodniczący Komisji 

2. Pani Radosław Andrysewicz – członek Komisji 

3. Pan Kazimierz Urban – członek Komisji 

4. Pani  Julita Wasilewska – członek Komisji 

5. Pani Ewa Jakowiec – członek Komisji 

6. Pan Janusz Małyszko – członek Komisji  

zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

W posiedzeniu wzięło udział 4 członków Komisji Rewizyjnej w osobach: 

1. Pan Marek Brylewicz – Przewodniczący Komisji 

2. Pan Antoni Pakuła – członek Komisji 

3. Pan Stanisław Szubzda – członek Komisji 

4. Pan Zdzisław Sitko – członek Komisji 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Mirosław Lech – Wójt Gminy 

2. Pan Andrzej Waszczeniuk – Skarbnik Gminy 

3. Pani Wiktoria Pruszyńska – Sekretarz Gminy 

4. Pani Iwona Chwiećko – Przewodniczący Rady Gminy 

5. Pani Emilia Lengiewicz – Radna Gminy  

6. Pani Urszula Wynimko – protokolantka posiedzenia 

Posiedzenie rozpoczęło się od przedstawienia proponowanej tematyki dzisiejszego 

posiedzenia, która zawiera: 

1. Przyjęcie  protokołu przez Komisję Rewizyjną z jej posiedzenia odbytego dnia 9 maja 

2023 roku. 

2. Przyjęcie protokołu przez Komisję Gospodarki i Budżetu z jej posiedzenia, odbytego 

dnia 24 listopada 2023 roku. 

3. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Korycin 

na 2024 rok oraz projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Korycin na lata 2024 – 2033 i wydanie w tej sprawie opinii przez 

Komisję Gospodarki i Budżetu. 

4. Zapoznanie się z projektami uchwał Rady Gminy, które będą przedmiotem obrad XL 

Sesji Rady Gminy Korycin w dniu 28 grudnia 2023 roku. 

5. Inne bieżące sprawy. 

6. Zakończenie posiedzenia. 
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Ad.1)  W powyższym punkcie uchwalonego porządku posiedzenia pan 

przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że Komisja przyjmie protokół z jej 

posiedzenia odbytego dnia 9 maja 2023 roku. 

Protokół był zamieszczony w BIP Urzędu Gminy oraz teraz jest wyłożony na stoliku 

protokolanta. Każdy z członków Komisji mógł dokładnie zapoznać się z jego treścią, wnieść 

uwagi lub poprawki.  

Wobec nie wniesienia uwag i zastrzeżeń pan przewodniczący poddał pod głosowanie jawne 

w/w protokół. W głosowaniu udział wzięło 4 członków Komisji. Za przyjęciem protokołu 

głosowało 4 członków, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na podstawie 

wyniku głosowania pan przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja Rewizyjna 

jednogłośnie przyjęła protokół z jej posiedzenia odbytego dnia 9 maja 2023 roku. 

 

Ad.2)  W powyższym punkcie uchwalonego porządku posiedzenia pan 

przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu powiedział, że Komisja przyjmie protokół ze 

swojego posiedzenia, odbytego dnia 24 listopada 2023 roku. 

Protokół był zamieszczony w BIP Urzędu Gminy oraz teraz jest wyłożony na stoliku 

protokolanta. Każdy z członków Komisji mógł dokładnie zapoznać się z jego treścią, wnieść 

uwagi lub poprawki.  

Wobec nie wniesienia uwag i zastrzeżeń pan przewodniczący poddał pod głosowanie 

jawne w/w protokół. W głosowaniu udział wzięło 6 członków Komisji. Za przyjęciem 

protokołu głosowało 6 członków, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na 

podstawie wyniku głosowania pan przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

Gospodarki i Budżetu jednogłośnie przyjęła protokół ze swojego posiedzenia, odbytego dnia 

24 listopada 2023 roku. 

 

Ad.3)  W powyższym punkcie uchwalonego porządku posiedzenia Skarbnik Gminy 

przedstawił projekt budżetu Gminy Korycin na 2024 rok oraz projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Korycin na lata 2024 – 2033. 

Skarbnik na wstępie przedstawił ogólne dane dotyczące budżetu na 2024 r.: 

1. Dochody budżetu w wysokości 32 556 583,61 zł, z tego: 

- bieżące w wysokości 16 359 393,00 zł, 

- majątkowe w wysokości 16 197 190,61 zł. 

2. Wydatki budżetu w wysokości 33 475 432,71, z tego: 

- bieżące w wysokości 16 092 901,21 zł, 

- majątkowe w wysokości 17 382 531,50 zł. 
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3.Wysokość rezerw w 2024 r. - ogólna w wysokości – 150 000,00 zł, oraz celowa w 

wysokości - 50 000,00 zł, z przeznaczeniem na zarządzanie kryzysowe. 

4. Limity wydatków na zadania inwestycyjne realizowane w roku 2024 szczegółowo 

przedstawiliśmy w załączniku nr 3. 

W dziale 010 znalazły się inwestycje związane z budową sieci wodociągowo-kanalizacyjnej 

m.in. na ul. Knyszyńskiej, Szkolnej oraz Krukowskiej, która jest finansowana wspólnie z 

inwestycją dotyczącą modernizacji oczyszczalni ścieków w Korycinie. 

Dział 600 – w tym miejscu zarezerwowaliśmy środki na opracowanie dokumentacji dla 

dwóch dróg gminnych: Ostra Góra – Łomy oraz we wsi Rykaczewo. 

Jeśli chodzi o turystykę, tu zawarliśmy wydatki poniesione ze środków z Rządowego 

Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych na realizację zadania pt. 

Przystosowanie przestrzeni Parku Kulturowego Korycin – Milewszczyzna do potrzeb 

turystyki.  

Dział 801 w tej chwili mamy tu kwotę 8 040 000,00 zł na Modernizację systemu ogrzewania 

z dostawą instalacji fotowoltaicznej do budynku Szkoły Podstawowej w Korycinie.  

Działania inwestycyjne w roku 2024 wyniosą ok 17 mln zł. Źródłem finansowania tych 

inwestycji w większości są środki zewnętrzne. Musimy jednak pamiętać, że w większości 

tych projektów jest wymagany wkład własny. 

Następnie Skarbnik Gminy przedstawił budżety poszczególnych jednostek. 

Wójt Gminy: Dwa słowa na temat wydatków, które musimy podjąć. Płaca minimalna w 

przyszłym roku idzie w górę. Niedługo pracownicy, którzy pracują po kilka, kilkanaście lat 

będą otrzymywali taką samą płacę jak Ci, którzy dopiero zaczynają. W związku z tym 

założyliśmy, że podwyżki od przyszłego roku otrzymają wszyscy pracownicy w wysokości 

ok. 700 zł.  

Radna Iwona Chwiećko – Myślę, że to jest dobre, sprawiedliwe posunięcie. 

Skarbnik Gminy: Spłaty zobowiązań długoterminowych w 2024 r. wyniosą łącznie 545 073 zł 

i dotyczyć będą spłat rat kredytów zaciągniętych w latach ubiegłych, których termin spłaty 

przypada na 2024 rok. Spłata w 2024 roku powyższej kwoty przy jednoczesnej prognozie 

niezaciągania nowych zobowiązań długoterminowych gminy spowoduje spadek zobowiązań 

długoterminowych gminy, które na koniec 2024 wyniosą 5 260 783,00 zł. 

Radny Jerzy Burak – przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu zarządził głosowanie 

nad projektami uchwał w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Korycin na 2023 rok oraz 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Korycin na lata 2023 – 2033. Członkowie Komisji 

jednogłośnie – 6 głosów „za” zaopiniowali pozytywnie powyższe projekty uchwał i 

rekomendują Radzie Gminy Korycin podjęcie ich na najbliższej Sesji Rady.    

Ad.4) W powyższym punkcie uchwalonego porządku posiedzenia głos zabrała Sekretarz 

Gminy i przedstawiła projekty uchwał, które chcielibyśmy dziś omówić tj. 

1. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/178/2021 Rady Gminy Korycin z dnia 23 lipca 

2021 roku w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet oraz należności z tytułu zwrotu 

kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Gminy Korycin, 
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2. w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi za rok od domku letniskowego na nieruchomości albo od innej 

nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno- wypoczynkowe, 

3. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/289/2023 Rady Gminy Korycin z dnia 25 lipca 

2023 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Korycin na 

lata 2024 – 2034 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu Strategii, w tym trybu konsultacji, 

4. w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów Wójta Gminy Korycin dla 

uczniów Szkoły Podstawowej im. Stefana Kardynała Wyszyńskiego za wysokie wyniki w 

nauce, wysokie osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej – (uchwała zgłoszona 

przez Komitet „Korycińska Inicjatywa Społeczna”), 

5. w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalania stawki tej opłaty – (uchwała zgłoszona przez Komitet „Korycińska 

Inicjatywa Społeczna”), 

6. w sprawie  wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalania stawki tej opłaty, 

7. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na 2024 rok, 

8. w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok, 

9. w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Gospodarki i Budżetu na 2024 rok, 

10. w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2024 rok 

11. w sprawie zmian w budżecie Gminy Korycin na 2023 rok, 

12. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Korycin na lata 2023 – 2033, 

13. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Korycin na 2024 rok, 

14. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Korycin na lata 2024 – 

2033. 

 

1. W związku z powołaniem związku powiatowo - gminnego „Koryciński” radni Gminy 

Korycin zostali delegowani do reprezentowania naszej Gminy tym Związku, zasadnym jest 

aby otrzymali oni gratyfikację za posiedzenia zgromadzenia związku powiatowo - gminnego, 

tak jak to się odbywa w posiedzeniach zgromadzenia związku gminnego. 

2. Nie obejmujemy w swoim systemie domków letniskowych, dlatego do tej pory te stawki 

nie były określone. RIO w protokole pokontrolnym stoi na stanowisku, żebyśmy mimo 

wszystko podjęli taką uchwałę. Stawka ta miałaby wynosić 200 zł rocznie – opłata 

jednorazowa, a stawka podwyższona 400 zł za rok. Nie oznacza to jednak, że te domki w 

naszym systemie się znajdą. Posiadacze domków letniskowych mają obowiązek 

indywidualnie podpisać umowę z firmą na wywóz odpadów.  

3. W lipcu 2023 r. Rada Gminy Korycin podjęła uchwałę dotyczącą określenia trybu i 

harmonogramu opracowania Strategii Rozwoju Gminy Korycin na lata 2024 –2034. 

Elementem przedmiotowej Uchwały był m.in. harmonogram opracowania projektu Strategii. 

W związku z częstymi zmianami prawa istotnie wpływającymi na zapisy w strategii 

zasadnym jest dostosowanie projektu strategii do stanu obecnie obowiązującego. Gmina 

Korycin jest na etapie planowania kolejnych przedsięwzięć, które zamierzamy ująć w strategii 

i dostosować dokument do realiów pozyskiwania środków. 
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4. Radna Emilia Lengiewicz: Przygotowaliśmy projekt uchwały. Bazowaliśmy na przykładzie 

gmin, w których już funkcjonuje. Zebraliśmy 180 podpisów od mieszkańców gminy pod tym 

projektem. 

Radna Julita Wasilewska: 5,20 to jest stosunkowo wysoka średnia. 

Radna Emilia Lengiewicz: Nie możemy zaniżać pułapu. Jeżeli kryterium było by niższe, szły 

by na ten cel dużo większe środki.  

Sekretarz Gminy: Uchwała będzie obowiązywała od drugiego semestru o ile zostanie w 

całości przyjęta. 

5,6. Radna Emilia Lengiewicz: Nasza propozycja to obniżenie kwoty do tej sprzed stycznia 

2023 r.  

Sekretarz Gminy: Jest zwiększone o kompostowanie, więc jest 2 zł różnicy, a nie do kwoty 

sprzed stycznia 2023 r.  

Radna Emilia Lengiewicz: Tak. Skutkować to będzie dofinansowaniem ze środków własnych 

gminy niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

wysokości 230 868,00 złotych rocznie. 

Radny Stanisław Szubzda: Czyli mamy dołożyć ponad 230 tys. z budżetu gminy? 

Sekretarz Gminy: Tak. Kwota ta wynika z analizy Komitetu. 

Skarbnik Gminy: Dokonałem analizy tego uzasadnienia do projektu. Żeby obliczyć skutki dla 

budżetu to trzeba zestawić dochody co zostało zrobione przez Komitet z wydatkami. Nie ma 

w tym uzasadnieniu słowa o kosztach tego systemu, więc nie wiem w jaki sposób wyszliście 

państwo na tą kwotę 230 tys. zł. Jak oszacowaliście wydatki systemu? 

Radna Emilia Lengiewicz: Na podstawie analizy z poprzednich lat i część informacji, które 

wynikały ze Związku Gmin „Kumiałka-Biebrza”. 

Skarbnik Gminy: W uzasadnieniu tych danych nie ma. 

Radna Emilia Lengiewicz: Tak. To zadanie przeszło na gminę i dopiero po zakończeniu roku 

będzie konkretna kwota. 

Skarbnik Gminy: Trudno mi się odnieść do tej kwoty 230 tys., ponieważ uzasadnienie nie jest 

pełne.  

Radny Janusz Małyszko: Dwa akapity mnie zastanowiły. Podaliście liczbę mieszkańców 

zamieszkujących Gminę Korycin w latach 2020, 2021, 2022, którzy się zadeklarowali, że 

mieszkają i uiszczają opłatę za śmieci. Podaliście też ogólną wagę wytworzonych śmieci 

przez tych mieszkańców dokładnie za te same lata. Pierwszy z akapitów mówi, że jest 

tendencja spadkowa ilości wytwarzanych przez mieszkańców gminy odpadów. Po analizie 

tego co czytam widzę nieprawdę w tym stwierdzeniu.  

Radna Emilia Lengiewicz: Przez ograniczenia na PSZOK i przez to, że nie mamy 

odbieranych gabarytów możemy powiedzieć, że Gmina Korycin ma największy spadek 

wytwarzania śmieci.  
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Sekretarz Gminy: Proszę zwrócić uwagę, że koszt odbioru i zagospodarowania odpadów 

rośnie. Tak samo jak koszty pracownicze. 

Radna Emilia Lengiewicz: Dostępu do wszystkich danych nie mieliśmy. Jedynie to co 

dostaliśmy w odpowiedzi na informację publiczną. Taka jest analiza, robiliśmy to sami.  

Przewodnicząca Rady Gminy: Ja chcę się dowiedzieć skąd mamy wziąć te 230 tys. zł? 

Radna Emilia Lengiewicz: Po wspólnych konsultacjach jakie mieliśmy z panem Wójtem 

przystalibyśmy na propozycję jaka jest w kolejnym punkcie, jednak czujemy zobowiązanie 

wobec osób które podpisały inicjatywę. Jesteśmy zobowiązani do tego, żeby zostało to 

przedłożone w tej formie, żeby te osoby nie poczuły się oszukane.  

Sekretarz Gminy: Ale oni chyba już się powinni tak poczuć. Ktoś im obiecał coś na co nie ma 

pokrycia w budżecie gminy.  

Radna Emilia Lengiewicz: Wyszliśmy z założenia, że spróbujemy. Złożyliśmy ten projekt, ale 

nie ma pewności, że on przejdzie. Nawet jak Rada zaakceptuje projekt uchwały to potem RIO 

może go odrzucić.  

Radny Janusz Małyszko: Tym ludziom trzeba teraz wytłumaczyć, dlaczego nie jest to dobrym 

pomysłem. Ta obniżka wymusi na nas maksymalne stawki podatku na kolejne lata.  

Radna Emilia Lengiewicz: To nie jest populistyczne zagranie z naszej strony. Wynikało to z 

tego, że stawki i śmieci są tematem tabu tutaj. Od zawsze mieliśmy najwyższe stawki. Jak się 

zaraz okaże mamy przecież 100 tyś. nadwyżki. 

Radny Janusz Małyszko: A w kolejnym będzie to 200 lub 300 tys. na minusie.  

Radna Emilia Lengiewicz: Mieszkańcy słysząc, że mamy 100 tys. nadwyżki i wiedząc, że nie 

możemy tego przekazać na inny cel, to tak naprawdę mieszkańcy przez kilka miesięcy 

mogliby nie płacić.  

Wójt Gminy: Po pierwsze nie 230 tys., tylko znacznie więcej. Już mamy informację o 

podwyżce za zagospodarowanie i transport odpadów. Skala tej różnicy sięgnie podejrzewam 

ok 300 tys. po dokładnych wyliczeniach. Gdybyście jako Rada przyjęli ten projekt to 

musielibyśmy zmienić budżet. Zwiększenie wydatków o 300 tys. to nie za bardzo wiem gdzie 

mielibyśmy ciąć. Nie widzę też uzasadnienia społecznego tego aspektu. Ja jako Wójt i Wy 

jako Rada Gminy – przedstawiciele społeczności lokalnej powinniśmy się przede wszystkim 

wykazywać odpowiedzialnością i realnością, nie populizmem. Kolejny punkt, gdzie ja 

przedstawiam swoją propozycję, o której rozmawialiśmy przy okazji spotkań z Komitetem, 

wynika z realnych wyliczeń funkcjonowania systemu w 2023 r. Więc mamy możliwość 

przyjąć państwa propozycję i szukać 300 tys. zł. w budżecie lub przyjąć moją propozycję, 

czyli obniżkę o 2 zł, która spowoduje konsumpcję z tej nadwyżki 100 tys. zł. Ale mamy 

świadomość, że w kolejnych latach wrócimy zapewne do dyskusji.  

Radna Emilia Lengiewicz: Zmieniła się władza, z góry zakładać co będzie za rok jest 

niepewnie.  

Radny Janusz Małyszko: Ja się zastanawiam po co my teraz obniżamy o 2 zł, skoro za rok z 

dużą dozą prawdopodobieństwa będziemy musieli podnieść o 4 lub 5 zł.  

Przewodnicząca Rady Gminy: Wygląda to tak, że radni są źli, bo nie chcą się zgodzić. 
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Radna Emilia Lengiewicz: Ja wiem. Komitet zastanawiając się, który projekt poddać pod to 

głosowanie też miał zdania podzielone. Patrzymy pod kątem ekonomicznym, to co pan Wójt 

powiedział i z czym się zgadzam. Postanowiliśmy jednak przedłożyć pierwotny projekt 

Komitetu.  

Wójt Gminy Korycin: Propozycja obniżki opłaty o 2 zł wynika z populistycznych działań 

Komitetu. 

Radna Emilia Lengiewicz: Można przy obu projektach zagłosować na „nie” i zostanie jak 

wcześniej.  

Radny Janusz Małyszko: Skoro idziemy na kompromis to projekt mówiący o obniżce o 2 zł 

brzmi najrozsądniej. 

Radna Emilia Lengiewicz: Moim osobistym zdaniem i części Komitetu powinniśmy przyjąć 

propozycję obniżki o 2 zł. Jednak pozostali członkowie chcieli przedstawić pierwotny projekt 

Komitetu.  

 

7,8,9,10. Uchwały dotyczą uchwalenia planów pracy Rady Gminy i jej trzech Komisji; jest to 

obowiązek obligatoryjny, czynimy tak co roku planując terminy i tematy posiedzeń Komisji 

oraz obrad sesyjnych, ale oczywiście są one realizowane w miarę rzeczywistych potrzeb.   

 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad wydaniem opinii w sprawie omówionych 

projektów uchwał. W głosowaniu udział wzięło 6 członków Komisji. Za wydaniem 

pozytywnej opinii w sprawie projektów nr 1-4 oraz 6-14 głosowało 6 radnych, głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Przeciwnych wydania pozytywnej opinii w 

sprawie projektu uchwały pkt. 5 głosowało 6 radnych, głosów za i wstrzymujących się nie 

było. Na podstawie wyniku głosowania pan przewodniczący stwierdził, że Komisja 

Gospodarki i Budżetu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty uchwał 

i rekomenduje ich przyjęcie na XL Sesji Rady Gminy Korycin za wyjątkiem uchwały w 

sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalania stawki tej opłaty – (uchwała zgłoszona przez Komitet „Korycińska Inicjatywa 

Społeczna”), która została zaopiniowana negatywnie.  

 

Ad.5) Dyskusji w tym temacie ze strony państwa radnych nie było. 

 

 Ad.6) Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Komisji Gospodarki i Budżetu oraz 

Komisji Rewizyjnej w dniu 22 grudnia 2023 roku posiedzenie zostało zakończone. 
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Protokołowała:       Przewodniczący Komisji 

Urszula Wynimko         Gospodarki i Budżetu 

                  Jerzy Burak 

 

    Przewodniczący  

 Komisji Rewizyjnej 

   Marek Brylewicz 

 

      

   

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     

 


